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Miljøudvalget har i brev af 12. februar 2013, omtrykt 18. februar 2013, stillet mig 
følgende spørgsmål nr. 219 alm. del, stillet efter ønske fra Per Clausen (EL), som jeg 
hermed skal besvare.

Spørgsmål 219
Kan ministeren bekræfte, at det vil være UOC (yellowcake), der vil blive eksporteret 
fra Grønland, såfremt Grønland begynder at udvinde og eksportere uran?

Svar
Det er de grønlandske myndigheder, der i givet fald skal give tilladelse til 
råstofindvinding ved Kvanefjeld. Da der ikke foreligger en konkret ansøgning og 
heller ikke et endeligt projektforslag kan man på nuværende tidspunkt ikke sige noget 
om, hvordan produktionsprocessen i givet fald vil blive tilrettelagt. 

På baggrund af generel viden om mulige produktionsprocesser oplyser GEUS – De 
Nationale Geologiske Undersøgelser for Danmark og Grønland, følgende om 
muligheden for produktion af yellowcake:

”Der er i øjeblikket ikke noget der tyder på at det vil være UOC (yellowcake) der vil 
blive eksporteret fra Grønland, såfremt Grønland begynder at udvinde og eksportere 
uran. Det skyldes bl.a. at fremstilling af yellowcake på grundlag af 
mineralforekomsterne ved Kvanefjeld sandsynligvis kun vil kunne ske ved udludning 
under højt tryk og forudsætter kompliceret procesudstyr og stor investering.”

Med venlig hilsen

Martin Lidegaard
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